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VOORZITTER : De heer Jo Vermeulen

– De vraag om uitleg wordt gehouden om 11.13
uur.

Vraag om uitleg van de heer Kris Van Dijck tot de
heer Marino Keulen, Vlaams minister van Wonen,
Media en Sport, over federale initiatieven die een
geïntegreerd Vlaams topsportbeleid doorkruisen

De voorzitter : Aan de orde is de vraag om uitleg
van de heer Van Dijck tot de heer Keulen, Vlaams
minister van Wonen, Media en Sport, over federale
initiatieven die een geïntegreerd Vlaams topsport-
beleid doorkruisen.

De heer Van Dijck heeft het woord.

De heer Kris Van Dijck : Mijnheer de voorzitter,
mijnheer de minister, ik heb vorige week de actu-
ele vraag van de heer Denys over de Lottogelden
gehoord.

We konden ook vernemen dat de heer Robert Van
De Walle – van wie ik de sportieve prestaties enkel
kan waarderen – grootse plannen heeft als delega-
tieleider voor de Olympische Spelen van 2004.
Daar is niks mis mee, maar hij heeft het plan be-
dacht om tegen 2008 een team van Belgische topat-
leten te vormen, die regelmatig samenkomen om
er keihard tegenaan te gaan. Dit siert de heer Van
De Walle, want vroeger als topsporter ging hij er
ook keihard tegenaan. Hij legt de lat op tien me-
dailles in 2008 en vijftien in 2012. Het is jammer
dat hij geen prognose heeft gemaakt voor 2016.
Waarschijnlijk zal het aantal medailles hoger lig-
gen, want dan spelen we thuis.

Volgens de media klopte de heer Van De Walle aan
bij premier Verhofstadt en bij de ministers Vande
Lanotte en Reynders. Het was de premier zelf die
vorige week aankondigde dat er geld wordt vrijge-
maakt voor het topsportproject van de heer Van

De Walle. Het gaat om forse bedragen. De heer
Van De Walle heeft ze zelf kenbaar gemaakt : 3,1
miljoen euro werd reeds toegezegd voor 2004,
maar daarvan moet 1,25 miljoen euro van de ge-
meenschappen komen.

Er is volgens mij een probleem. We trachten de be-
hoeder te zijn van onze bevoegdheden. De ge-
meenschappen wisten niets van de plannen, maar
het zijn wel de Vlaamse, Franse en Duitstalige Ge-
meenschap die bevoegd zijn voor sport. We probe-
ren in Vlaanderen zo veel mogelijk gecoördineerd
te werken en versnippering tegen te gaan. Mijn-
heer de minister, het is gepast dat een ander niveau
door u geïnformeerd zou worden en zou horen wat
onze houding is.

Voor een minister van Sport – die hoort dat de fe-
derale overheid geld vrijmaakt – is het begrijpelijk
dat hij zegt dat elke euro die in sport wordt geïn-
vesteerd, welkom is. Is het uittekenen van het be-
leid inzake topsport, krachtens de bijzondere wet
van 8 augustus 1980, niet een exclusieve bevoegd-
heid van de Gemeenschappen ? Zo ja, is er dan
geen sprake van een flagrante bevoegdheidsover-
schrijding ? Op welke manier wordt de beslissing
van de federale overheid geïncorporeerd in het
Vlaamse beleid ?

Mijnheer de minister, acht u het normaal dat pre-
mier Verhofstadt nu ook beslist over de besteding
van de Vlaamse middelen voor topsport ? Zijn er
al initiatieven genomen ? Ik kan me moeilijk in-
denken dat u hebt gewacht op deze vraag om uitleg
om duidelijkheid te krijgen. Er wordt een zoveelste
parallel circuit gecreëerd. De Vlaamse regering
heeft zich tot doel gesteld om een geïntegreerd
topsportbeleid te ontwikkelen. Druist dit federaal
initiatief in tegen het gevoerde Vlaamse beleid ?
Op welke manier zult u hierop inspelen ?

De voorzitter : De heer Van Nieuwkerke heeft het
woord.



De heer André Van Nieuwkerke : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, collega’s, ik heb
vroeger reeds een analyse gemaakt van de instan-
ties die zich in Vlaanderen bezighouden met top-
sport. Ik kwam aan een totaal van twaalf. Ik noem-
de het ‘het draakje met twaalf koppen’. Ondertus-
sen zijn er enkele kopjes gesneuveld, wat ik op
prijs stel, maar nu komt er opnieuw een federale
instantie bij.

We hebben ervoor geopteerd om – wat goed is
voor de efficiëntie – het topsportbeleid integraal te
maken en één iemand verantwoordelijk te maken.
Laat ons de federale regering voorstellen om het
geld dat ze wil vrijmaken voor topsport te storten
aan de Vlaamse Gemeenschap, want het is onze be-
voegdheid.

Ik veronderstel dat de federale overheid wil mee-
drijven op het elan van een aantal topsportpresta-
ties. Dat mag, maar ze mag zich niet bemoeien met
het beleid, want dat is een gemeenschapsbevoegd-
heid. Ik stel voor om het geld te storten aan de ge-
meenschappen, die dan het beleid verder ontwik-
kelen.

De voorzitter : De heer Decaluwe heeft het woord.

De heer Carl Decaluwe : Mijnheer de voorzitter, ik
ben ook sportliefhebber, als kijker, beoefenaar en
beheerder. Ik heb er geen enkel probleem mee dat
geld aan sport wordt gegeven.

Misschien heeft het idee van de minister-president
om de Olympische Spelen te organiseren in Vlaan-
deren, ook andere politici aangezet om zich met
sport te profileren. Ik heb het gevoel dat we in een
vorm van politisering van de sport terechtkomen.
Dit is een gevaar. De actie van federaal minister
Vande Lanotte – waar in feite niemand kan tegen
zijn –, om sporttruitjes uit te delen aan jeugdspe-
lers, is een vorm van federale recuperatie van
Vlaamse bevoegdheden.

We hebben al de discussie gevoerd over de lidgel-
den bij de clubs. Nu grijpt een federale minister
met Lottogelden in op de jeugdclubs. Het is in feite
een vorm van subsidie. Ik heb het er moeilijk mee
dat deze gelden ook naar ploegen gaan die niet er-
kend zijn door de Vlaamse Gemeenschap. Het is
een gemiste kans om deze problematiek als hef-
boom te gebruiken voor de discussie over de
jeugdopleidingen.

Iedereen doet inspanningen, maar waar is de com-
plementariteit tussen het federale en het Vlaamse
niveau ? Mijnheer de minister, ik wil vragen om de

politisering van de sport tegen te gaan. Er wordt
het beeld gecreëerd dat de politiek de sport gevon-
den heeft als middel om populair te zijn, maar zon-
der dat er een algemeen concept is.

De Lottogelden worden nu ook verdeeld op basis
van kleur. Bepaalde basketbalclubs krijgen, omdat
ze goed gelegen zijn en goede peters hebben, meer
middelen. Mons heeft Di Rupo, Charleroi heeft
Van Cauwenberghe en Oostende heeft Vande
Lanotte. Dan is het duidelijk hoe de sponsorgelden
worden verdeeld. De handbalploegen van Tonge-
ren en Hasselt krijgen ook nog iets. Het gaat alle-
maal over belastinggeld. We hebben ook de discus-
sie gevoerd over de sponsoring van sportclubs door
parastatale instellingen. Radio 1 sponsort Bree, bij-
voorbeeld. Dit kan, als het past binnen een con-
cept, maar niet omdat toevallig een minister in-
vloed kan uitoefenen.

De Waalse Gemeenschap voert een andere politiek
voor de sportclubs. Het is nodig om in Vlaanderen
de complementariteit te bekijken. In welke mate is
de Vlaamse Gemeenschap betrokken bij de federa-
le plannen ? Het voorstel van minister Vande
Lanotte werd gelanceerd in de zondageditie van
Het Nieuwsblad. Dit is mediatiek goed gekozen,
maar waar is het totaalbeeld ?

Mijnheer de minister, ik heb het gevoel dat u alles
hebt moeten lezen in de kranten. Het is goed dat er
meer geld naar sport gaat, maar dat moet beleids-
matig en complementair gebeuren. Een en ander
mag niet afhangen van de toevallige interesses van
de premier of een minister.

De voorzitter : Minister Keulen heeft het woord.

Minister Marino Keulen : Mijnheer de voorzitter,
vorige week was er de actuele vraag van de heer
Denys. Ik heb toen duidelijk de teneur weergege-
ven. Ik hoor en lees enkel wat in de kranten staat,
zowel over het initiatief van minister Vande Lanot-
te als over het initiatief van de premier.

Bij de voorbereiding van de Septemberverklaring –
met de promotie van het idee om in Vlaanderen in
2016 de Olympische Spelen te organiseren – heb ik
een gesprek gehad met de heer Van De Walle, om
te toetsen wat hij van het plan vond. Hij vond dit
een goed, ambitieus idee.

Toen heeft hij het idee vermeld om een topsport-
school te vormen. Eigenlijk bedoelde hij een top-
sportinstituut, waar de allerbeste atleten uit alle
sporttakken samenkomen, om zich in de meest op-
timale omstandigheden voor te bereiden op inter-
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nationale competities zoals de Olympische Spelen.
De heer Van De Walle zou me een dossier bezor-
gen, maar dit heb ik nog niet ontvangen.

Ook over het initiatief van de federale premier en
vice-premier heb ik geen dossier. Ik heb enkel ge-
lezen wat in de krant stond. Uit de reactie van ver-
schillende betrokkenen kan ik afleiden dat ieder-
een verbaasd was. De wielerploeg Lotto-Domo, bij-
voorbeeld, die in het voorstel zou moet voorzien in
een jeugdopleiding, acht aanpassingen aan de wer-
king voor 2004 niet haalbaar. De Vlaamse begro-
ting ligt ter bespreking voor. Ik heb geen voorzie-
ningen getroffen om me in de federale plannen in
te schrijven, omdat ik niet over het dossier beschik
en er niets over vernam.

Sport staat vandaag meer dan ooit op de agenda.
Het is goed dat in de politiek over sport wordt ge-
sproken. Dit is lang onvoldoende gebeurd : sport
was al te vaak een zaak van de gemeente- en pro-
vinciebesturen. Het kan niet dat alles gekleurd
wordt en dat er verzuiling ontstaat in de sport. In
de structuren hebben we dit precies willen ontman-
telen, want vandaag vullen de mensen hun vrije tijd
anders in dan vroeger. Iedereen wil een kwalitatief
aanbod, dat aan betaalbare prijzen bereikbaar en
toegankelijk is voor iedereen.

Voor het topsportbeleid is er alles aan gedaan om
de ‘twaalfkoppige draak’ te bekampen. Er krijgt
vandaag een draak vorm. Het is de bedoeling dat
dit een combattief beestje wordt. Op 1 juli is de af-
deling Topsport van Bloso gestart. In het decreet
over de sportfederaties voorzien we in een top-
sportbeleid, waarop al 17 federaties hebben inge-
schreven. De stuurgroep Topsport, waarin experts
van Bloso, BOIC, VSF, de cel Sport van het Minis-
terie van de Vlaamse Gemeenschap en iemand van
mijn kabinet zitten, is maandag geïnstalleerd. Deze
stuurgroep wil een visie ontwikkelen, een beeld
vormen van wat topsport moet zijn en zorgen voor
concrete voorstellen. De afdeling Topsport en de
stuurgroep vormen de denktank voor het Vlaamse
topsportbeleid.

Vandaag gaat er enorm veel geld naar topsport. Als
we alles samentellen, komen we tot bijna 9 miljoen
euro. Dan tel ik de vergoedingen mee voor bijvoor-
beeld de mensen van de wielerploeg ‘Vlaanderen
Eddy Merckx T-Interim’, van Atletiek Vlaanderen
en de 36 mensen van het topsportteam van Bloso.
Tien jaar geleden was men van oordeel dat dit in
Vlaanderen niet mogelijk was. Daarvoor moest
men – in de goede betekenis – in Oost-Europa zijn.

Er zijn resultaten. De ambitie om in Vlaanderen in
2016 de Olympische Spelen te organiseren is een
oprechte ambitie, maar ook een middel om sport
centraal te stellen binnen het Vlaamse beleid.
Naast een organisatorisch dossier – infrastructuur,
veiligheid –, is ook een sportactieplan nodig, om
het sporttalent in Vlaanderen kansen te bieden om
zich te ontwikkelen tot het topniveau van interna-
tionale competities. Dit is de ambitie van de
Vlaamse regering.

Ik heb geen dossier over het federale geld, noch
van de heer Van De Walle, noch van premier Ver-
hofstadt of minister Vande Lanotte. Moeten we dit
geld afwijzen ? Ik denk dat de sportwereld hier
met onbegrip op zou reageren. Ook daar geldt het
adagium – ik bedoel dat positief – : hebben is heb-
ben en krijgen is de kunst. Vandaag is het voor de
clubs soms moeilijk om het hoofd boven water te
houden. Ze lopen op de toppen van hun tenen,
want kwaliteit heeft ook in de sport ingang gevon-
den. Vroeger volstond het dat een van de spelers
van de eerste ploeg de cadetten trainde. Vandaag
vragen de mensen of de trainer wel een kwalifica-
tie heeft. Dit kost veel geld, want de verwachtingen
liggen heel hoog.

We moeten minstens een overleg houden om te
weten wat de federale ambities zijn. We moeten
kijken hoe we dit kunnen inpassen in het beleid
van de gemeenschappen. Sinds 1970 zijn sport en
topsport gemeenschapsbevoegdheden. Sport is de
oudste geregionaliseerde bevoegdheid. Het gaat
terug tot vader Eyskens. Hier kan geen betwisting
over zijn. Het beleid wil de zaken integreren en
niet parallel naast elkaar laten bestaan. Het gaat
steeds over dezelfde sportman en sportvrouw. Die
is best geholpen met een geconcentreerd aanbod,
om doelgericht aan resultaten te kunnen werken.

In totaal wordt 8.954.424 euro aan topsport be-
steed : 3.700.000 euro in het kader van het decreet
voor de subsidiëring van topsport, 1.500.000 euro
voor werkingskredieten voor de omkadering van
atleten, het topsportproject voor het hoger onder-
wijs – dat de combinatie van hoger onderwijs en
topsport mogelijk maakt – en de topsportscholen –
de combinatie tussen middelbaar onderwijs en top-
sport –, 1.100.000 euro voor het topsportteam van
Bloso, 1.045.079 euro voor het wielerteam ‘T-Inte-
rim Vlaanderen Eddy Merckx’, 310.826 euro voor
het ‘Ladies Sprint team Vlaanderen T-Interim’,
75.000 euro voor ‘GS3’, de beloftenploeg in het
wielrennen, 457.869 euro voor het team van Atle-
tiek Vlaanderen en 765.650 euro voor de topspor-
tevenementen. Dit is gigantisch veel.
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We werken nu al samen met de andere gemeen-
schappen. Als atleten naar de Olympische Spelen
gaan, wordt pragmatisch samengewerkt vanuit een
confederale logica. We zitten met Adeps en het
BOIC rond de tafel om af te spreken wie het ver-
blijf en de verplaatsing betaalt. Dit wordt op een
heel werkbare manier geregeld. De tijd dat hier-
over werd gediscussieerd, is al lang voorbij. Dit
overleg is in het belang van de sport.

Wallonië heeft inderdaad een ‘sport infra’-fonds
dat opgenomen is in de gemeenschapsbegroting.
Als de politisering waar de heer Decaluwe voor
waarschuwt, ergens vorm heeft gekregen, is het wel
in Wallonië. Ik ben voor een politisering van de
sport, in die zin dat we er beleidsmatig over spre-
ken, een kader en stimulansen creëren, zoveel mo-
gelijk mensen aanzetten om te sporten en topsport
een kans geven. Ik wil sport niet opnieuw inkleu-
ren volgens de politieke partijen en de toevallige
meerderheden.

De voorzitter : De heer Van Dijck heeft het woord.

De heer Kris Van Dijck : Mijnheer de minister, ik
ga volledig akkoord met uw antwoord.

Ik stel vast dat we – zonder een communautaire
ronde – extra geld krijgen van de federale overheid
om in Vlaanderen een beleid te voeren. De minis-
ter is formeel : het sportbeleid wordt in Vlaanderen
gevoerd. Als de federale overheid meer wil beste-
den aan topsport, kan dat via een overschrijving
aan de Vlaamse Gemeenschap, want de beslissin-
gen vallen hier. Ik wil de federale overheid bedan-
ken voor deze onverwachte steun voor de Vlaamse
begroting.

De voorzitter : De heer Decaluwe heeft het woord.

De heer Carl Decaluwe : Mijnheer de minister, ik
heb een aantal voorbeelden gegeven van de politi-
sering.

Het stoort me ook dat vier gesco’s van minister
Landuyt momenteel in dienst zijn van een basket-
balploeg uit zijn provincie. Als we op die manier
blijven werken, is het moeilijk een sportbeleid te
voeren. Er is dan een topsportschool in het zuiden
van de provincie, en ergens anders wordt een gesco
tewerkgesteld.

Alle steun is positief, maar die moet passen in een
totaalbeeld. We moeten niet naast elkaar werken,
maar samenwerken.

Minister Marino Keulen : Het gaat steeds over de-
zelfde sportman en sportvrouw, dat mogen we niet
vergeten.

De voorzitter : We openen hier beter niet de dis-
cussie over de politisering van de sport.

De heer André Van Nieuwkerke : Het is de bedoe-
ling van het integraal topsportbeleid dat maatrege-
len, bijvoorbeeld op het vlak van werkgelegenheid,
gecoördineerd genomen worden. Dit stond ook al
in mijn vroegere analyse.

Er moet een efficiënt topsportbeleid gevoerd wor-
den – los van alle politieke invloeden –, dat ten
goede komt aan de sporter en de clubs. Politiek
dienstbetoon dient het topsportbeleid niet.

Als de federale overheid geld wil vrijmaken voor
sport, kan ze dat inderdaad doorstorten aan de
Vlaamse Gemeenschap.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

– Het incident wordt gesloten om 11.40 uur.
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